



# مُرَافَعَة

محاماة - استشارات - توثيق - تحكيم  
Lawyer - Consulting - Documentation - Arbitration

ليس المحامون محامين كلهم بالضرورة ليس عمل المحامي فقط معرفة القانون فالكثير يعرف النصوص حتى من غير المحامين لكن حقيقة دور المحامي تكمن في دراسة الوقائع كدراسة القانون و النظر الى ما يمثل هذه الوقائع في نصوص القانون.

Not all lawyers are necessarily lawyers..it is not the work of a lawyer just to be knowledgeable about the texts of the law as this is valid even to non-lawyers, however the true role of a lawyer lies in studying the facts as studying the law and looking at what represents these facts in the law texts.

د. عبدالرزاق السنهوري  
Dr. Abdel Razek El Sanhoury

# أهمية المهنة

**المحاماة** مهنة عظيمة ورسالة سامية، تعتبر خط الدفاع الأول وخط النصر الأبرز في صف صاحب الحق، فهي مهنة **حرة** مستقلة تسهم إسهاماً كبيراً في تحقيق **العدالة** والانتصار للمظلوم هذا بالإضافة إلى أنها تشارك السلطة **القضائية** في تحقيق **العدالة** لاسيما و إن **المحامي** شريك **القاضي** في الوصول إلى **الحكم** وكل منهما يبحث عن طرق تحقيق **العدالة** ناهيك أن المحامي بما يملك من مهارات وخبرات وملكات واطلاع واسع في **أحكام** الشريعة الإسلامية وعلى مجمل **القوانين** يشرف من خلال ذلك على مراقبة القضاة في تطبيقهم للقانون كما ينبه القاضي إلى أي خطأ قد يقع فيه يخالف نص **النظام** فالمحامي يسعى من خلال مرافعاته وأطروحاته ودفاعه ودفعه واعتراضاته إلى حماية المظلوم أي كان في حياته وماله، وحمايه **حقوق** الإنسان أيما كانت ولا يمكن للحياة أن تستقيم دون الحماية

**Law** is a great profession and a noble message, it is considered the first line of **defense** and the path of victory for the (right's owner), as it is a free independent profession which contributes great contributions in achieving **justice** and victory for the (wronged), in addition to assisting the Judiciary in achieving said justice, especially as the lawyer is the judge's partner in arriving at a verdict as both of them look for ways to implement **justice**. Not to mention that the **lawyer** with all he possesses of skills, experience, potential and vast knowledge in the rulings of islamic law and overall law, oversees the judges in their application of the law, while also warning them of any mistakes they might make which violates the text of order. the lawyer strives to protect the wronged in their life or money through his pleadings, theses, **defense** and objections and to protect the human rights generally.

# The importance of the profession



شركة مرافعة

محاماة - استشارات - توثيق - تحكيم  
Lawyer - Consulting - Documentation - Arbitration

شركة مرافعة للمحاماة والإستشارات القانونية والمسجلة بوزارة التجارة سجل تجاري رقم ( 1010685638 ) لممارسة أعمال المحاماة والإستشارات القانونية أمام كافة الجهات ذات الإختصاص القضائي والإداري في المملكة العربية السعودية. تعد شركة مرافعة واحدة من أحد أبرز الكيانات القانونية الناجحة في المملكة العربية السعودية حيث إن الخدمات المتميزة والرؤية الواضحة كانت حافزا للعديد من الشركات التي قامت بتأمين سلامة إجراءاتها النظامية خلال تعاقدها معنا، وهو ما يعكس بلا شك قدرتنا وتنوع خبراتنا من خلال فريق عمل متكامل من المحامين والمستشارين البارزين في المجال

Morafaah for law and legal consultancy firm, registered at the Ministry of Commerce, Commercial Register No. (1010685638) to practice law and legal advice before all bodies with judicial and administrative jurisdiction in the Kingdom of Saudi Arabia. Morafaah is one of the most successful legal entities in the Kingdom of Saudi Arabia, as the distinguished services and clear vision have been the catalyst for many companies that have secured the integrity of their legal procedures during their contract with us, which undoubtedly reflects our ability and the diversity of our experiences through an integrated team of lawyers and prominent consultants in the field.



شركة مرافعة

محاماة - استشارات - توثيق - تحكيم

Lawyer - Consulting - Documentation - Arbitration



المؤسس والمستشار Founder and consultant

محمد بن سليمان الخضيرى

Mohammed bin Suleiman Al-Khudairi

محامي مرخص licensed lawyer

قاضي سابق في وزارة العدل

A former judge in the Ministry of Justice

ماجستير في الفقه المقارن من المعهد العالي للقضاء

Masters degree in Comparative Jurisprudence from the Higher  
Judicial Institute



المؤسس والمستشار Founder and consultant

**عبدالعزيز بن حجاج الثنيان**

**Abdulaziz bin Hajjaj Al-Thunayan**

**ماجستير** من المعهد العالي للقضاء  
**Masters degree** from the Higher Institute of the Judiciary

**مختص** بإعداد لوائح حوكمة الشركات  
**Specialist** in preparing corporate governance regulations

**محامي** مرخص وأمين سر لعدد من الشركات المساهمة  
**Licensed attorney** and confidant for a number of joint  
stock companies





## أهدافنا Our goals

نسعى لتوحيد الجهود البشرية لتحقيق كيانات مستقرة نظاميا وتذليل كافة المعوقات القانونية لكافة عملائنا مما جعلهم يزاولون أنشطتهم التجارية في السوق السعودي والدولي بشكل قانوني كما نهدف لتحقيق العدل بكل مجالاته والعمل على جعله ميثاق التعامل بين البشر من خلال توعية المجتمع عبر إبراز الأنظمة وفهمها.

We seek to unify human efforts to achieve legally stable entities and to overcome all legal obstacles for all our clients, which made them conduct their commercial activities in the Saudi and international market legally. We also aim to achieve justice in all its fields and work to make it a charter of dealings between people by educating society through highlighting and understanding the systems.



# رؤيتنا

## Our Vision

شركة رائدة في عالم المحاماة المحليّة والاقليمية وذلك من خلال تطوير المهارات ودقة العمل وجودة الإنجاز وكل ذلك في سبيل تحقيق العدالة من خلال الوصول إلى اهدافنا السامية

A leading company in the world of local and regional law, through the development of skills, accuracy of work and quality of chievement, II in order to achieve justice by reaching our sublime goals



## رسالتنا Our Message

لكل مجال بصمة ونحن في مجالنا نثق بقدراتنا في وضع بصمة بارزة لنشر الثقافة الشرعية والنظامية في كل مجالات الحياة الواسعة كما نسعى إليها من خلال أهدافنا الخدمات التي يقدمها المكتب

Every field has a fingerprint, and in our field we trust our capabilities in making an outstanding print of our own, to spread the legal and orderly culture in all of life's wide areas, as well as striving for them through our goals and the services our firm provides.

# Our Services خدماتنا

1 تقديم الإستشارات الشرعية والقانونية  
Providing Islamic and legal consultations

2 دراسة وتحليل وتقسيم الوضع القانوني للشركات  
Study, analysis and division of the legal status of companies

3 إعداد وصياغة ومراجعة كافة العقود والإتفاقيات المحلية  
Preparing, drafting and reviewing all local contracts and agreements

4 إعداد وتنظيم ومراجعة الوثائق والمستندات القانونية  
Preparing, organizing and reviewing legal papers and documents

7 إجراء عمليات فحص وتدقيق قانوني  
Conducting legal checks and audits

5 تقديم الدعم القانوني  
Provide legal support

8 التأكد من سلامة أعمال الشركة ومطابقتها للأنظمة  
Ensuring the safety of the company's business and compliance with regulations

6 صياغة مختلف الوثائق  
Drafting of various documents

تزويد الشركة بالرأي القانوني  
Provide companies with a legal opinion

9

المساعدة في تفسير أحكام القوانين واللوائح  
Assistance in interpreting the provisions of laws  
and regulations

10

تأسيس وتسجيل الشركات وإصدار التراخيص اللازمة  
Establishing and registering companies and issuing the  
necessary licenses

11

حضور إجتماعات ولقاءات الشركة وتمثيلها أمام الجهات  
الحكومية والشركات  
Attending company meetings and representing them in  
front of government agencies and companies

12

قضايا التركة  
Heritage, wills and estate cases

13

القضايا المالية والتجارية  
Financial and commercial cases

14

أمانة سر مجالس إدارة الشركات المساهمة  
The secretariat of the boards of directors of  
joint stock companies

15

اعداد اللوائح والسياسات الداخلية و حوكمة الشركات  
Preparing internal regulations, policies and corporate  
governance

16

# خدمات قطاع الأعمال Business Services

## الإستشارات consultations

- 1 استشارة قانونية مختصرة  
Brief legal consultations
- 2 إستشارة قانونية مع دراسة تفصيلية  
Legal consultation with thorough study

## العقود contracts

- 1 مراجعة العقود  
Reviewing of contracts
- 2 تعديل عقود تأسيس  
Amending the articles of association
- 3 مراجعة العقود الإدارية  
Reviewing of administrative contracts
- 4 الصياغة القانونية للعقود والاتفاقيات  
Legal drafting of contracts and agreements

## لوائح العمل Work Regulations

إعداد لائحة تنظيم العمل للمنشأة و اعتمادها  
Preparing and approving the work organization  
regulations for the facility

## خدمات التوثيق Documentation Services

2 رهون العقارات  
Real estate mortgage

4 إصدار وكالة للأفراد والشركات  
Issuing an agency for individuals and companies

1 إفراغ العقارات  
Conveyance of real estate

3 الإقرارات المالية  
Financial declaration

## الملكية الفكرية Intellectual Property

تسجيل الملكية الفكرية (علامة تجارية - براءة اختراع)  
Registering Intellectual Property (Trademark - Patent)

## الشركات Companies

1 تحويل مؤسسة سعودية لشركة  
Converting a Saudi organization into a company

2 تأسيس الشركات واستخراج التراخيص الصناعية  
Establishing companies and issuing industrial licenses

3 إدارة الشؤون القانونية - لمدة سنة  
"للمنشآت المتوسطة" (For medium enterprises)  
Managing Legal affairs- for a period of one year



# Staff Team فريق العمل

المحامي Lawyer

محمد بن طلال الخميس

Mohammed bin Talal Al-Khamis

Bachelor of Law بكالوريوس في القانون

Licensed lawyer محامي مرخص



المحامي Lawyer

خالد عبدالرحمن الخضير

Khaled Abdul-Rahman Al-Khudairi

Bachelor of Law بكالوريوس في القانون

Trainee lawyer محامي متدرب



المحامي Lawyer

حسن بن عبدالمجيد المطلق

Hassan bin Abdulmajeed Al-Mutlaq

Bachelor of Law بكالوريوس في القانون

Trainee lawyer محامي متدرب



المحامي Lawyer  
مشعل بن سليمان الخضيرى

Mishaal bin Suleiman Al-Khudairi

بكالوريوس في الأنظمة من جامعة الملك سعود Bachelor's degree in order from King Saud University

ماجستير في القانون الدولي التجاري Master's degree in International Commercial Law

ماجستير في قانون البنوك من جامعة

Master's degree in Banking Law

بمدينة دالاس تكساس الأمريكية  
Southern Methodist University from Southern Methodist University in Dallas, Texas, USA

عمل في عدد من مكاتب المحاماة في الولايات المتحدة الأمريكية Worked in a number of law firms in the United States of America

عضو اتحاد المحامين الدولي Member of the International Bar Association

عضوية الرابطة لحقوق الإمتياز التجاري Membership of the Association for Commercial Franchise Rights



مستشار جمركي وتجاري Customs and trade consul

**محمد المحمود**

Mohammed Almahmoud



مدير العلاقات العامة PR Manager

**محمد السديس**

Mohammed Alsudais



# عملائنا

## Our Clients



مطابقة  
MOTABAQAH  
الشركة السعودية للمختبرات الخاصة  
Saudi Specialized Laboratories Co.



**Shovel**  
مَعول

MINISTRY OF  
FOREIGN AFFAIRS



# مُرافعة

محاماة - استشارات - توثيق - تحكيم  
Lawyer - Consulting - Documentation - Arbitration



@Morafaahlawfirm



info@morafaah.com



www.morafaah.com



شركة مرافعة للمحاماة  
والإستشارات القانونية



احصل على التفاصيل الشركة  
Get Location